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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 5/2015 konaného dne 14. května 2015 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 7. Křivánek Roman  

2. Kovanda Bohumil  8. Feldbabel Vít 

3. Hájek Otto  9. Jirků Ladislav (předseda) 

4. Máca Stanislav  10. Fabeš Roman 

5. Bičík Lukáš  11. Ubr Kamil (tajemník) 

6. Brož Ladislav   

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Ležáková Zuzana 3. Pátek Radek  

2. Ptáček Jaroslav  

 
Hosté:  

1. Pech Miroslav (OŠMS KrÚ)  

 
Program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Informace o přijímacím řízení na SŠ; 

5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem;  

6. Změny v rejstříku škol a školských zařízení; 

7. Diskuze a různé; 

8. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání 

Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že VVVZ je usnášeníschopný.  
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání 
nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
Došlo k záměně bodů. 

 
5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem 

Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál týkající se průběžného výsledku hospodaření škol 
zřizovaných Krajem Vysočina k 31. 3. 2015.  
Podrobně informoval o záporně vykázaném HV u jednotlivých příspěvkových organizací. 
Ve většině případů se jedná o důsledek zaúčtování všech splatných záloh za energie. Dalším 
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důvodem záporného HV je nárůst výdajů finančních prostředků v případě rekonstrukce školní 
jídelny – vývařovny. 
 
Usnesení 14/05/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
Zprávu o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

Během jednání o tomto bodě se na zasedání dostavili L. Bičík, D. Nejedlá a K. Ubr. 

 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  

Kamil Ubr podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 13/2015, 14/2015 a 15/2015 konaných v období 
od 21. 4. 2015 do 5. 5. 2015. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat na: 
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada . 
 

Usnesení 15/04/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

4. Informace o přijímacím řízení na SŠ 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál, který členové VVVZ obdrželi v tištěné podobě 
na zasedání. 

Počet přihlášených do prvního kola přijímacích řízení v roce 2015: 7 571 patnáctiletých žáků; 
Předpoklad přijatých: 5 276 patnáctiletých žáků. 

Počet přijatých žáků je v porovnání s minulým rokem srovnatelný. Oproti loňskému roku byl zvýšen 
zájem o gymnázia a o učební obory. Je vykazován trvalý pokles zájmu o lycea a též je 
zaznamenán výrazný pokles zájmu o nástavby. 

Stanislav Máca se dotázal na průzkum zájmu o ekonomické obory. Kamil Ubr reagoval, že tento 
údaj ještě nemá OŠMS zpracovaný. Informaci podá na další zasedání. 

Dagmar Nejedlá uvedla, že v Pardubickém kraji byl zaznamenán nárůst nepřijatých žáků na 
víceletá gymnázia. Kamil Ubr reagoval, že Kraj Vysočina také zaznamenal nárůst přijatých 
odvolání pro nepřijetí na gymnázia.  

Přítomní diskutovali o rozmístění žáků mezi školami stejného typu a vlivu na vykázané počty 
podání dvou přihlášek na rozdílné typy škol. 
 
Usnesení 16/05/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o přijímacím řízení na střední školy. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

6. Změny v rejstříku škol a školských zařízení; 
Kamil Ubr okomentoval, dle podkladového materiálu, návrhy změn do rejstříku škol a školských 
zařízení u příspěvkových organizací: 

- Akademie - Vyšší odborná škola, Gymnázium a Střední odborná škola 
uměleckoprůmyslová Světlá nad Sázavou 

- Škola ekonomiky a cestovního ruchu, soukromá střední odborná škola s.r.o. Jihlava 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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- Vyšší odborná škola a Střední průmyslová škola Žďár nad Sázavou 
- Škola ekonomiky a cestovního ruchu, soukromá střední odborná škola s.r.o. Žďár nad 

Sázavou 
 
(Detail materiálu dle podkladových materiál zastupitelstva kraje č. 3/2015 - ZK-03-2015-70) 
 
Usnesení 17/05/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
změny v rejstříku škol a školských zařízení. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 

7. Diskuze a různé 
Lukáš Bičík informoval o programu výjezdního zasedání VVVZ dne 4. 6. 2015. Zasedání bude 
zahájeno v 9:00 hod. prohlídkou Střední průmyslové školy stavební akademika Stanislava 
Bechyně, Havlíčkův Brod, Jihlavská 628. Samotné jednání VVVZ bude následovat cca v 10:00 
hod. Členům VVVZ bude poskytnuta možnost využít hromadné dopravy ze sídla krajského úřadu. 
 
Z dalšího jednání se omluvil Roman Fabeš. 
 
Roman Křivánek se dotázal na dodavatele jednotných přijímacích zkoušek. Kamil Ubr reagoval, že 
povinnost jednotné přijímací zkoušky je pouze v návrhu zákona. Záměrem Kraje Vysočina je 
zajistit jednotné přijímací zkoušky v kraji. Příští týden budou pravidla pro přijímací řízení na střední 
školy projednávána. Byla diskutována možnost, že by MŠMT vyhlásilo rozvojový program, který by 
finančně podpořil kraje k realizaci jednotné maturitní zkoušky. Přítomní diskutovali o jednotném 
přijímacím řízení.  
 
Z dalšího jednání se omluvil Roman Křivánek 
 
Kamil Ubr informoval, že dne 17. června 2015 proběhne technické fórum. Součástí programu bude 
představení technických institucí a program pro ZŠ a SŠ s technickými firmami. Členové VVVZ 
na fórum obdrží pozvánku. 
 
Bohumil Kovanda se dotázal na termín dodání technických stavebnic pro první ročníky ZŠ. Kamil 
Ubr reagoval, že záměrem kraje je tyto stavebnice předat všem prvňáčkům dne 1. 9. 2015. Bude 
vyhlášeno výběrové řízení na dodavatele. Otto Hájek požádal o dostatečnou instruktáž pro učitele. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 4. června 2015 ve Střední průmyslové škole 
stavební akademika Stanislava Bechyně, Havlíčkův Brod, Jihlavská. 
 

8. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
Předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 14. května 2015 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=zastupitelstvo_materialy_detail&id=6731

